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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tanévkezdés zökkenőkkel... " 

Úgy tűnik, az idei tanév sem indul zökkenőmentesen, különösen ott, ahol hiányoznak tanárok a 
szükséges létszámból.

Bár a kormánypropaganda azt hangsúlyozza, hogy minden rendben van, minden szép és jó, még a 
tankönyv rendelések számával is elégedettek, mivel azok növekedtek, de miután máshonnan már 
nem lehet rendelni, így ez még el is képzelhető.

Azonban a helyzet korántsem ilyen rózsás, ami azért is aggályos, mert sérülnek a gyermekek és a 
tanárok alapjogai az oktatást illetően.

Sérülnek, mert a gyermek nem kapja meg a megfelelő ellátást, sérülnek, mert a tanárt beosztják 
helyettesíteni az üres állások óráira, de azt nem fizetik ki, vagy éppen csoport összevonással oldják 
meg a helyzetet, és papíron máris nincs probléma… Megjegyzem, utóbbi esetben is 
helyettesítésnek/túlórának számít az óra.

Sérülnek a szülők jogai is, mert tehetetlenségükben gyakorlatilag nem tudnak mit csinálni, esetleg 
másik iskolába vinni a gyereküket, mert nincs vagy ott sem jobb a helyzet!

Gyakorlatilag nincs olyan régió, ahonnan ne hiányoznának tanárok, nevelők, óvodapedagógusok a 
rendszerből. Jellemzően az angol-német-matematika-magyar-fizika-testnevelés szakos tanárokat 
keresik, de hiány van művészeti tanárokból vagy éppen kollégiumi nevelőkből a gyermekvédelem 
rendszerében! 

Néhány adat a teljesség igénye nélkül, ami így is borzasztó! 2019.09.01-én 717 tanári állás van 
meghirdetve a kormányzati portálon, ebből talán a legkritikusabbakat említeném.

Ø Észak-Pesti tankerület 42 főt keres különböző intézményeibe, 09.29.-ig lehet pályázni!



Ø Monori tankerület 23 főt keres, ebből csak a Pilisi Gubán Károly Általános Iskolába

kellene 6 fő tanár!

Ø Budapesti Komplex Szakképzési Centrum keres intézményeibe 17 fő tanárt, 09.11-ig lehet 
pályázni.

Ø Kaposvári Szakképzési Centrum 12 fő tanárt-szakoktatót keres, itt a Dráva Völgye Gimnázium, 
Szakgimnázium és Kollégiumban 5 fő tanárra lenne szükség!

Ø Mezőkövesdi tankerület 11 főt keres leginkább Borsod-megyében, jelentkezés 09.23.

Ø Dél-pesti tankerület 9 főt keres, ebből egy intézményben - Katona József Általános Iskola - 
kellene 4 fő pedagógus!

Ø Csömör Mátyás Király Általános iskola sem panaszkodhat, itt „csak” 8 fő tanárt várnának 
szeptembertől!

Ø Isaszegi Általános Iskolában vagy a Dombóvári Művészeti Iskolában 4-4-fő tanárt keresnek vagy
éppen a…

Ø Külső –pesti tankerületi Molnár Ferenc és Kastélydombi Általános Iskolában 2-2 fő angol tanár 
hiányzik, ami még jobban nehezíti a helyzetüket.

Ø A helyzet pikantériája, hogy Felcsúton az általános iskolában is keresnek 3 fő pedagógust!

A legdrámaiabb helyzet Budapesten viszont azt gondolom, a Kelet-pesti tankerület egyik 
intézményében van - Kőbányai Komplex Óvoda, Általános Iskola és EGYMI -, ahol 7 fő 
gyógypedagógust várnak, ebből egy főt utazó-pedagógusként!

Azt hiszem, ezek a számok mindent elárulnak, pedig nem teljes a lista, de soha nem volt még ennyi 
státuszhiány tanévkezdés előtt egy nappal!

Bár a lejárt pályázatokról nincsenek pontos információk, mert az iskolák nem nyilatkoznak 
szívesen, de az tudható, hogy azok között sem volt mindegyik sikeres.

Hogyan lehetne teljességgel elkezdeni így egy tanévet, kérdezhetnénk…

Talán a diákok szombati megmozdulása adhat rá némi választ, hogy valami tényleg nincs rendben, s
úgy vélem, ez nem megnyugtató a tanárok, diákok és a szülők számára sem!

A Pedagógusok Szakszervezete legutóbbi felmérésében - a közel 2000 tanári nyilatkozat alapján - 
az elmúlt tanévben átlagosan 67 órát helyettesítettek a kollégák… Nagyon úgy tűnik, ez most is így 
lesz!

Kérdésem:

1. Hogyan akarják kezelni a fennálló tanárhiányokat szeptembertől?

2. Hogyan kívánja biztosítani a kormányzat az előírt és szükséges oktatást az ilyen 
intézményekben?

3. A gyógypedagógiai, fejlesztési tanárhiány esetében hogyan kívánják megsegíteni azokat a 

1



gyereket, akiknek ez az ellátás nélkülözhetetlen? (A korai fejlesztés hiányát, az abból fakadó 
sérülést NEM lehet később kezelni, helyrehozni!)

4. A tanárhiány és a nem megfelelő bérezés között látnak összefüggést?

5. Minden esetben kifizetik a tanároknak a helyettesítéseket, túlórákat?

6. Szándékoznak-e mihamarabbi bérrendezést véghezvinni?
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